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ční sál a Moravské židovské muzeum 
(v současné době ve většině měst žád-
né židovské muzeum neexistuje). Sbír-
ky nového muzea by vystavovaly před-
měty z židovské kultury, zvyků a tradic. 
Jednou z podmínek bylo také navrhnout 
košer restauraci, která by byla přístupná 
široké veřejnosti. Studenti měli možnost 
zahrnout do projektu i další funkční bu-
dovy. Komplex však měl být vždy brán 
jako celek: komunitní centrum s novým 
veřejným prostorem. Míra přístupnosti 

široké veřejnosti, tedy otevřenost či uza-
vřenost centra, zůstala na uvážení každé-
ho diplomanta. Vzhledem k pohnuté his-
torii židů byla tato otázka mezi studenty 
nejdiskutovanější. 

Jednou z nejdůležitějších součástí toho-
to projektu byla snaha o zmírnění kul-
turních bariér a nabídka osvěty v podo-
bě náboženské tolerance a porozumění. 
K tomu velmi pomáhal proces studia ju-
daismu a židovství obohacený o exkurze 

do Muzea židovské kultury v Bratislavě 
a židovské čtvrti v Třebíči. 

Na závěr nesmíme opomenout mezi-
národní soutěž na Moravské židovské 
muzeum a Dokumentační centrum ho-
lokaustu na Moravě, kde slavnostní vy-
hlášení proběhlo v říjnu 2022 za účasti 
vítěze soutěže, architekta Kenga Kumy. 
Právě výše zmíněná událost nás v naší 
práci utvrdila a rozhodli jsme se v tomto 
tématu i nadále pokračovat.

Ondřej Kurečka – návrh nové synagogy v Trutnově Adam Bednařík – návrh nové synagogy v Jihlavě
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CENA DĚKANA 2022 NA FA ČVUT V PRAZE – ÚZEMNÍ PLÁN MILOVICE

Cílem soutěže je prezentovat excelentní 
tvůrčí práci a refl ektovat kvalitu a smě-
řování výuky na FA ČVUT v Praze. Za 
rok 2022 získaly ocenění v kategorii ur-
banismus Karolína Čechová a Victoria 
Cheremnykh (Ateliér Šindlerová). 

Autorská zpráva: Projekt územního plá-
nu Milovice vychází z urbanistického 
projektu letního semestru 2021. Projekt 
byl založen na vizi vytvoření dvojměstí 
Milovice – Lysá nad Labem. Podrobně 
se zabýval pouze centrální částí města 
s největšími nedostatky v rozmezí mezi 

železniční stanicí a východním cípem 
Benátecké Vrutice. Návrh územního 
plánu pojímá celé území obce Milovic 
včetně oblasti Božího Daru a umožňu-
je další rozvoj Milovic v rozvojových 
plochách. Dochází k doplnění ploch 
občanského vybavení, zapojení města 
do širší krajinné sítě a vytvoření sou-
vislé kvalitní sítě veřejných prostran-
ství s využitím stávajících kvalit území 
a jejich podporou.

Hodnocení poroty: Projekt přináší do 
plánování koncepční práci se strukturou 

sídla, dopravní infrastrukturou i uspořá-
dáním krajiny. Širší hodnoty pak zdaři-
le převádí do detailního řešení. Porota 
ocenila i prezentaci geneze koncepce, 
která je cenná při obhajobě projektu 
před zadavatelem.

Redakce U&ÚR se ptala autorek ví-
tězného návrhu: Měly jste přesné za-
dání, nebo jste si samy mohly vybrat 
téma a také konkrétní obec, pro kterou 
jste poté územní plán zpracovávaly?
Zadání jsme si vybrat nemohly, už před 
přihlášením do modulu jsme věděly, že 
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budeme pracovat na Milovicích. Zpra-
covaly jsme na nich nakonec celkem 
čtyři ateliérová zadání a další seminární 
práce v ostatních předmětech. To hod-
notím jako velkou výhodu. Měly jsme 
hodně času území opravdu podrobně 
analyzovat, a díky tomu pak stavět naše 
návrhy na pevných základech.
 
Návrh ÚP Milovic je zpracován pro 
celé území obce, z jakého důvodu jste 
opustily původní myšlenku vytvoření 
dvojměstí Milovice – Lysá nad Labem?
Myšlenku dvojměstí jsme nikdy ne-
opustily. Roli, kterou jsme Milovicím 
v rámci sídelní struktury daly, i návaz-
nost na Lysou nad Labem jsme v návr-
hu respektovaly. Projekt měl od začátku 
vymezené řešené území pouze na obec, 
i vzhledem k tomu, co je reálné v jed-
nom semestru pojmout, aby výstup ne-

utrpěl na kvalitě. Díky vymezení jsme 
se pak musely vypořádat s územím Bo-
žího Daru, které jsme v urbanistické 
studii nedořešily, a zasadit toto území 
do kontextu dvojměstí.
 
Co vám při zpracování územního plánu 
činilo největší potíže?
Bylo toho víc, jelikož jsme do semestru 
vstupovaly s minimální znalostí toho, jak 
udělat územní plán. Chvíli trvalo zoriento-
vat se a osvojit si nástroje územního plá-
nu. Hodně náročné pro nás byly texty. De-
tailně jsme řešily už jen korektní defi nice 
legend jednotlivých skic tak, abychom do 
nich přenesly co nejvíce informací a jas-
né porozumění významu. Napsat textovou 
část pak byla úplně nová disciplína, která 
nám zkrátka není tak blízká, a proto bylo 
náročnější jí zvládnout.

Územní plán Milovice – schéma urbanistické koncepce
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Jak hodnotíte spolupráci a pomoc ve-
doucího projektu?
Rozhodně velmi kladně, tento semestr 
byl jiný v tom, že jsme se nikdy dřív 
s tvorbou územního plánu nesetkaly. 
Paní doktorka Šindlerová nám poskyt-
la velké množství zdrojů k nastudová-
ní a mimo konzultací nám ještě dáva-
la instruktáže o jednotlivých tématech 
a nástrojích územního plánu, což nám 
v pochopení procesu tvorby velmi po-
mohlo. Spolupráce pak fungovala ob-
zvlášť dobře, i díky tomu, že jsme se 
s Victorií aktivně snažily co nejvíce na-
učit a nabídnutým materiálům jsme vě-
novaly pozornost.

Připravila redakce U&ÚR 
ve spolupráci s Karolínou Čechovou 

a Victorií Cheremnykh

[Zdroj: FA ČVUT v Praze, 14. 11. 2022]


